










 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 المعلومات المالية المرحلية المكثفةمراجعة تقرير حول 

 الكويتية ش.م.ك.ع. التأمينإلى حضرات السادة أعضاء مجلس إدارة شركة إعادة 
 

 مقدمة
إعادة   لشركة  المرفق  المكثف  المرحلي  المالي  المركز  بيان  راجعنا  )"الشركة"(  التأمينلقد  ش.م.ك.ع.  في   ،الكويتية   كما 

لفترة المرحلية المكثفة المتعلقة به  التدفقات النقدية  والتغيرات في حقوق الملكية  والشامل    والدخل  الدخل  اتوبيان  2025  مارس  31

دارة هي المسؤولة عن إعداد هذه المعلومات المالية المرحلية المكثفة وعرضها وفقاً لمعيار الإإن  أشهر المنتهية بذلك التاريخ.    الثلاثة

   . إن مسؤوليتنا هي التعبير عن نتيجة مراجعتنا لهذه المعلومات المالية المرحلية المكثفة. "التقرير المالي المرحلي" 34المحاسبة الدولي  
 

 نطاق المراجعة 
" للمنشأة"مراجعة المعلومات المالية المرحلية المنفذة من قبل مراقب الحسابات المستقل    2410لقد قمنا بمراجعتنا وفقاً للمعيار الدولي  

المتعلق بمهام المراجعة. تتمثل مراجعة المعلومات المالية المرحلية في توجيه الاستفسارات بصفة أساسية إلى الموظفين المسؤولين 

بشكل كبير من    أقلعن الأمور المالية والمحاسبية وتطبيق الإجراءات التحليلية والإجراءات الأخرى للمراجعة. إن نطاق المراجعة  

التي نطاق التدقيق الذي يتم وفقاً لمعايير التدقيق الدولية وعليه، فإنه لا يمكننا الحصول على تأكيد بأننا على علم بكافة الأمور الهامة  

 يمكن تحديدها في التدقيق. وبالتالي فإننا لا نبدي رأياً يتعلق بالتدقيق.
 

 النتيجة 
المعلومات المالية المرحلية المكثفة المرفقة لم يتم إعدادها، من جميع لم يرد إلى علمنا ما يستوجب الاعتقاد بأن  استناداً إلى مراجعتنا،  

 . 34ي النواحي المادية، وفقاً لمعيار المحاسبة الدول
 

 تقرير حول المتطلبات القانونية والرقابية الأخرى  

ما هو وارد في الدفاتر المحاسبية للشركة. إضافة إلى ذلك، واستناداً إلى مراجعتنا، فإن المعلومات المالية المرحلية المكثفة متفقة مع  

والتعديلات   2016لسنة    1نبين أيضاً، حسبما وصل إليه علمنا واعتقادنا، أنه لم يرد إلى علمنا وجود أية مخالفات لقانون الشركات رقم  

، أو لعقد التأسيس أو للنظام الأساسي للشركة والتعديلات اللاحقة لهما، خلال فترة والتعديلات اللاحقة لها اللاحقة له ولائحته التنفيذية

  على وجه قد يكون له تأثيراً مادياً على نشاط الشركة أو مركزها المالي. 2025 مارس 31أشهر المنتهية في  الثلاثة
 

 7القانون رقم لأحكام  مادية  حسبما وصل إليه علمنا واعتقادنا، لم يرد إلى علمنا وجود أية مخالفات  ونبين أيضاً أنه خلال مراجعتنا،  

التنفيذية وتعديلاتهما،    2010لسنة   المالية ولائحته  الأوراق  نشاط  المال وتنظيم  أسواق  إنشاء هيئة  فترة  بشأن  أشهر    الثلاثةخلال 

 .الماليعلى وجه قد يكون له تأثيراً مادياً على نشاط الشركة أو مركزها  2025 مارس 31المنتهية في 
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 الكويت 

 

 

 بدر عادل العبدالجادر 

 فئة أ  207سجل مراقبي الحسابات رقم 
   إرنست ويونغ

 العيبان والعصيمي وشركاهم



 الكويتية ش.م.ك.ع.  التأمينشركة إعادة 
 

 

 تشكل جزءاً من هذه المعلومات المالية المرحلية المكثفة. 13إلى  1إن الإيضاحات المرفقة من 
 

2 

 

 بيان الدخل المرحلي المكثف )غير مدقق( 

   2025 مارس 31للفترة المنتهية في 

 
 

 أشهر المنتهية في   الثلاثة
 مارس  31

 
 2025 2024 

 
 دينار كويتي  دينار كويتي إيضاحات 

   
 

 18,761,597    20,708,033  8 إيرادات تأمين 

 (15,206,714) (22,383,989)  8 تأمين المصروف خدمات 

  
─────── ─────── 

 3,554,883 (1,675,956) 8 نتيجة خدمات التأمين قبل عقود إعادة التأمين المحتفظ بها 

    

 (1,589,079)  (1,826,999)   أقساط إعادة التأمين   تخصيص

  306,604   6,300,458   مبالغ قابلة للاسترداد من إعادة التأمين 

  ─────── ─────── 

 (1,282,475)  4,473,459 8 صافي الإيرادات )المصروفات( من عقود إعادة التأمين المحتفظ بها 

  
─────── ─────── 

  2,272,408   2,797,503   نتيجة خدمات التأمين

  
─────── ─────── 

   
 

 8 مصروفات تمويل من عقود التأمين الصادرة 

 

 (501,743) 

 

 (371,400) 

  68,861  217,689 8 إيرادات تمويل من عقود إعادة التأمين المحتفظ بها 

  
─────── ─────── 

 (302,539) (284,054)  صافي مصروفات التمويل 

  ─────── ─────── 

 1,969,869 2,513,449  صافي النتيجة المالية للتأمين 

    

 2,662,662  3,015,329  4 صافي إيرادات استثمار 

 168,672  144,423   إيرادات تأجير من عقارات استثمارية

 (215,998) (242,288)  مصروفات عمومية وإدارية غير منسوبة

 (16,083) (17,083)   مصروفات عقارات استثمارية 

 (13,555) (18,463)   استهلاك 

 (310,545) 130,285  تحويل عملات أجنبية (خسارةربح )

  
─────── ─────── 

الربح قبل حصة مؤسسة الكويت للتقدم العلمي وضريبة دعم العمالة الوطنية  

 4,245,022 5,525,652  والزكاة 

  
  

 (42,450) (55,257)   حصة مؤسسة الكويت للتقدم العلمي

 (106,828) (139,160)   ضريبة دعم العمالة الوطنية  

 (42,731) (55,664)   الزكاة

  
─────── ─────── 

 4,053,013 5,275,571  ربح الفترة 

  
═══════ ═══════ 

 13.14   17.10 5 ربحية السهم الأساسية والمخففة )فلس( 

  
═══════ ═══════ 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 



 الكويتية ش.م.ك.ع.  التأمينشركة إعادة 
 

 

 تشكل جزءاً من هذه المعلومات المالية المرحلية المكثفة. 13إلى  1إن الإيضاحات المرفقة من 
 

3 

 

 بيان الدخل الشامل المرحلي المكثف )غير مدقق( 

  2025 مارس 31للفترة المنتهية في 
 

 

 الثلاثة أشهر المنتهية في  
 مارس  31

 
2025 2024 

 
 دينار كويتي  دينار كويتي

   

 4,053,013 5,275,571 ربح الفترة

 
─────── ─────── 

 شاملة أخرى:  إيرادات ) خسائر)
  

 يتم إعادة تصنيفها لاحقاً إلى بيان الدخل المرحلي المكثف: بنود يتم أو قد 
  

 1,171 (73,413) تعديل تحويل عملات أجنبية -

 
─────── ─────── 

 
(73,413) 1,171 

 
─────── ─────── 

 بنود لن يتم إعادة تصنيفها لاحقاً إلى بيان الدخل المرحلي المكثف:
  

التغيرات في القيمة العادلة للموجودات المالية المدرجة بالقيمة العادلة من خلال الإيرادات  -

 (20,454) 23,798 الشاملة الأخرى  

 
─────── ─────── 

 (19,283) (49,615) شاملة أخرى للفترة  خسائر

 
─────── ─────── 

 4,033,730 5,225,956 إجمالي الإيرادات الشاملة للفترة 

 
═══════ ═══════ 
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REPORT ON REVIEW OF INTERIM CONDENSED FINANCIAL INFORMATION TO THE 

BOARD OF DIRECTORS OF KUWAIT REINSURANCE COMPANY K.S.C.P. 
 

Introduction 

We have reviewed the accompanying interim condensed statement of financial position of Kuwait 

Reinsurance Company K.S.C.P. (the “Company”) as at 31 March 2025, and the related interim 

condensed statement of income, the interim condensed statement of comprehensive income, interim 

condensed statement of changes in equity and interim condensed statement of cash flows for the three 

months period then ended. Management is responsible for the preparation and presentation of this 

interim condensed financial information in accordance with International Accounting Standard, IAS 34: 

Interim Financial Reporting (“IAS 34”). Our responsibility is to express a conclusion on this interim 

condensed financial information based on our review. 
 

Scope of review 

We conducted our review in accordance with the International Standard on Review Engagements 2410, 

“Review of Interim Financial Information Performed by the Independent Auditor of the Entity”. A 

review of interim financial information consists of making inquiries, primarily of persons responsible 

for financial and accounting matters, and applying analytical and other review procedures. A review is 

substantially less in scope than an audit conducted in accordance with International Standards on 

Auditing and consequently, does not enable us to obtain assurance that we would become aware of all 

significant matters that might be identified in an audit. Accordingly, we do not express an audit opinion. 
 

Conclusion 

Based on our review, nothing has come to our attention that causes us to believe that the accompanying 

interim condensed financial information is not prepared, in all material respects, in accordance with IAS 

34. 
 

Report on Other Legal and Regulatory Requirements 

Furthermore, based on our review, the interim condensed financial information is in agreement with the 

books of account of the Company. We further report that, to the best of our knowledge and belief, we 

have not become aware of any violations of the Companies Law No. 1 of 2016, as amended, and its 

executive regulations, as amended, or of the Company’s Memorandum of Incorporation and Articles of 

Association, as amended, during the three months period ended 31 March 2025 that might have had a 

material effect on the business of the Company or on its financial position. 
 

We further report that, during the course of our review, to the best of our knowledge and belief, we have 

not become aware of any material violations of the provisions of Law No 7 of 2010 concerning 

establishment of Capital Market Authority “CMA” and organization of security activity and its 

executive regulations, as amended, during the three months period ended 31 March 2025 that might 

have had a material effect on the business of the Company or on its financial position. 
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Kuwait Reinsurance Company K.S.C.P. 

 

INTERIM CONDENSED STATEMENT OF INCOME (UNAUDITED) 
For the period ended 31 March 2025  

The attached notes 1 to 13 form part of this interim condensed financial information 
c 
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Three months ended 

31 March 

  2025 2024 

 Notes KD KD 

    

Insurance revenue 8  20,708,033    18,761,597 

Insurance service expense 8  (22,383,989) (15,206,714) 

  ─────── ─────── 

Insurance service result before reinsurance contracts held 8 (1,675,956) 3,554,883 

    

Allocation of reinsurance premiums   (1,826,999)  (1,589,079) 

Amounts recoverable from reinsurance   6,300,458   306,604  

  ─────── ─────── 

Net income (expense) from reinsurance contracts held 8 4,473,459  (1,282,475) 

  ─────── ─────── 

Insurance service result   2,797,503   2,272,408  

  ─────── ─────── 

    

Finance expense from insurance contracts issued 8 (501,743) (371,400) 

Finance income from reinsurance contracts held 8 217,689  68,861  

  ─────── ─────── 

Net Finance Expense   (284,054) (302,539) 

  ─────── ─────── 

Net insurance financial result  2,513,449 1,969,869 

    

Net investment income 4  3,015,329  2,662,662 

Rental income from investment properties      144,423  168,672 

Non-attributable general and administrative expenses  (242,288) (215,998) 

Investment property expenses   (17,083) (16,083) 

Depreciation    (18,463) (13,555) 

Foreign exchange gain (loss)  130,285 (310,545) 

  ─────── ─────── 
PROFIT BEFORE CONTRIBUTION TO KUWAIT FOUNDATION 

FOR ADVANCEMENT OF SCIENCES (“KFAS”), NATIONAL 

LABOUR SUPPORT TAX (“NLST”) AND ZAKAT  5,525,652 4,245,022 

    

Contribution to KFAS   (55,257) (42,450) 

NLST   (139,160) (106,828) 

Zakat   (55,664) (42,731) 

  ─────── ─────── 

PROFIT FOR THE PERIOD  5,275,571 4,053,013 

  ═══════ ═══════ 

BASIC AND DILUTED EARNINGS PER SHARE (fils) 5 17.10   13.14 

  ═══════ ═══════ 
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INTERIM CONDENSED STATEMENT OF COMPREHENSIVE INCOME       

 (UNAUDITED) 
For the period ended 31 March 2025 

The attached notes 1 to 13 form part of this interim condensed financial information 
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Three months ended 

31 March  

 2025 2024 

 KD KD 

   

Profit for the period 5,275,571 4,053,013 

 ─────── ─────── 

Other comprehensive (loss) income:   

Items that are or may be subsequently reclassified to interim condensed statement of 

income:   

- Foreign currency translation adjustment (73,413) 1,171 

 ─────── ─────── 

 (73,413) 1,171 

 ─────── ─────── 

Items that will not subsequently be reclassified to interim condensed statement of 

income:   

- Changes in fair values of financial assets at fair value through other  

  comprehensive income 23,798 (20,454) 

 ─────── ─────── 

Other comprehensive loss for the period (49,615) (19,283) 

 ─────── ─────── 

Total comprehensive income for the period 5,225,956 4,033,730 

 ═══════ ═══════ 
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